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Milieuraad Kortemark 

Verslag 

Maandag 27 februari ‘24- 19u30 

 
 

1. AANWEZIGHEDEN EN SAMENSTELLING   
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Greet Van Staeyen Milieu ambtenaar A V 0 Eddy Coudron Gezinsbond A   

Lynn Vermote schepen A   Franky Geleyn Kreketrekkers A   

Marc Vulsteke CD&V  V  Ofelie Callewaert Irie Vibes   O 

Carine Ligny N-VA  V  Filip Verhaeghe Irie Vibes  V  

Danny Bocqué SPA-Content  V  Martine Lamsens Tuinhier   O 

Rita Tyvaert Eerlijk en Bezorgd  V  Claudine Vandenbulcke MMI Kortemark    

Jan Stoens Open VLD  V  Kurt Cappelle Landelijke Gilde   O 

Jelle Quartier Natuurpunt  A   Joke Vandesteene KVLV A   

Trees Vulsteke Natuurpunt   V  Bart Van Haecke ABS A 

 

  

Sofie Declercq Natuurpunt  A   Patrick Vandermeersch 11.11.11 A   

Nancy Vandecasteele Natuurpunt  A   Dirk Cuvelier onafhankelijk   O 

Robbe D’hulster Natuurpunt A   Agnes Vandenbroucke onafhankelijk  V  

Karl Vanysacker NWG De Kerkuil  V  Kris Bouttelgier Onafhankelijk A   

Patrick Moerman Kringloopkracht  V  Dries Dewulf (vervanger MMI)  V  
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2. GOEDKEURING VORIG VERSLAG 
 

3. MILIEURAAD 
 

NATUUR  (BIODIVERSITEIT, ERFGOED) 
 

1. BIJENPLAN 
- Plantactie van de bijenwerkgroep: de bloembollen komen uit. Opmerking: het waren niet allemaal inheemse knollen en niet allemaal krokussen. De 

kwaliteit van de knollen was niet goed.   

- Er wordt gevraagd om nog eens samen te komen: document met boomspiegels nieuwstraat edewallestraat + … en gevraagd aan het regionaal 

landschap om boomspiegels te ontharden. Er komt nog een offerte binnen.   

- In de Koekelarestraat wordt onthard, dit is ook nodig tegen de hitte. Er wordt een opmerking gemaakt dat de aannemer onder de ontharding zijn 

restje stabilisé stortte.  

- Gecoördineerde bestrijding aziatische hoornaar: 

Stand van zaken: de gemeente krijgt 18 vallen (13 van de provincie en 5 van de imkersbond). De gemeente kocht lokvloeistof aan voor de vallen. De 

lentevallenactie loopt de maanden maart-april. Nadien stockeert de gemeente de vallen voor een volgend jaar. Nadien zal er terug een vangactie voor 

secundaire nesten komen. Ondertussen is er ook al een evaluatieoverleg geweest. Er werd vollop ingezet om bijkomende verdelgers op te leiden zodat 

volgende verdelgingsactie vlotter kan verlopen. Daarnaast zal ook procedureel achter de schermen heel wat veranderen waardoor verdelging en 

inventarisatie vlotter zal verlopen. 

Opmerking: val van marc pollentier werd verkeerd geleverd maar zal terecht komen..  

Robbe ziet het zitten om primaire nesten te verdelgen. Imkers die dit doen, kunnen zich aanmelden bij KonVib zo worden ze verzekerd. 

Ideaal zou zijn om zelf lentevallen te kunnen maken. Maar de trechters zijn nogal specifiek. Deze moeten 3D-geprint worden. Het is zoeken naar een 

goed sjabloon.  
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2. ADVIES GROEN FIRMIN DEPREZSTRAAT-HOSPITAALSTRAAT 
Er zijn rioleringswerken op til in de Firmin Deprezstraat-Sneppestraat- Hospitaalstaat- Handzamestraat. (timing is niet gekend) In kader daarvan worden de 

straten heraangelegd. Aan de milieuraad wordt advies gevraagd voor de groenaanplant. Zie plan + lijst planten 

De plannen worden besproken; verharding en fietspaden worden overlopen. Er wordt een tijdje stilgestaan bij de fietsoversteek in de Ichtegemstraat ter 

hoogte van de Hospitaalstraat. Er wordt opgemerkt dat verkeer vanuit ichtegem moet afgeremd worden, maar  de oversteekplaats is daar van ver zichtbaar. 

Misschien kan zo’n straffe lamp helpen.  Er wordt gemeld dat als je de Ichtegemstraat wil oversteken richting de Hospitaalstraat als je van Kimpe komt de 

bocht nogal scherp is en dat dit moeilijk is met de fiets. Alle bomen in de projectzone van de Ichtegemstraat worden verwijderd. Er worden nieuwe gezet. 

Dit zijn bomen die in het verleden verkeerd gesnoeid werden.  

De Firmin Deprezstraat zal ook aangelegd worden in kleiner materiaal en zal geknipt worden.  De riolering is enkel het gekleurde deel. De groenzones in de 

Firmin Deprezstraat worden nu heringericht als bijkomende buffer. Er wordt gevraagd of bij die werken ook een doorstraat gerealiseerd zal worden van de 

Desire Mergaerdtstraat naar Blijvelde. Deze doorsteek zit niet in het project. Veel zal afhangen van hoe Ijzer en Zee de omgeving van Blijvelde ziet, maar 

voorlopig is overleg moeilijk aangezien de sociale huisvestingsmaatschappijen bezig zijn met de fusie.  

Advies: het gaat om inrichting in het binnengebied, de aanplant hoeft dus niet per se inheems te gaan. Er wordt opgemerkt dat het goed is dat gewerkt 

wordt met bloeiende planten. Veel bomen in het project zijn in het verleden verkeerd gesnoeid waardoor het niet nodig is om de bomen te proberen 

behouden. Er wordt bij aanplant rekening gehouden met de beschikbare plaats. Men is zeer tevreden met de keuze voor krentenboompje. 

Volgende opmerkingen worden gemaakt: Het is van belang dat de groenvlakken dienen als infiltratie. Dit kan eventueel ook door een geultje te voorzien 

tussen de boordstenen. -> Dit is ook de bedoeling van de plannen, maar kan nu niet geduid worden. 

Daarnaast wordt opgemerkt dat een goed en correct onderhoud van belang blijft. Niet te kort scheren. 

Er wordt verwezen naar een gepland project in Limburg waar nog iets verder gegaan wordt. Door nog meer in te zetten op ontharding en groenslingers is 

een riolering niet meer nodig. 

Alles wordt nog eens doorgestuurd per mail, aanvullende opmerkignen kunnen doorgestuurd worden.  

 

KLIMAAT  (CO2 UITSTOOT + KLIMAATROBUUSTHEID) 
3. ADVIES HEMELWATER EN DROOGTEPLAN 

Samen met Fluvius werd een hemelwater en droogteplan opgemaakt. Dit zit nu in de adviesfase. Er wordt advies gevraagd aan de milieuraad. Zie ppt. 
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De opmerking wordt gemaakt dat nog meer ingezet moet worden in het tegenhouden van water meer stroomopwaarts. Nu worden grachten soms te snel 

en te volledig geruimd. Er wordt gevraagd om bij het regulier onderhoud telkens een stuk te ruimen en een stuk niet te ruimen. 

De milieuraad krijgt nog een paar weken om de teksten te lezen.  Tegen na de paasvakantie een feedback. Alle opmerkingen moeten voor de milieuraad 

doorgegeven worden.  

 

Tijdens de discussie over het HWDP worden opmerkingen gemaakt over de impact  van de nieuwe wetgeving en de uitbreiding van het natuurbeheerplan op 

de landbouw die er aanwezig is. De vrees was er dat de uitbreiding van het natuurbeheerplan impact heeft op de landbouw. 

Het principe van de uitbreiding van het natuurbeheerplan wordt toegelicht. Deze uitbreiding/aanpassing komt er omdat dit verplicht is een 

natuurbeheerplan op te maken voor gebieden in vogelrichtlijngebied. Met de globale contour wil ANB aan de landbouwers binnen deze contour duidelijk 

maken dat ze een geïnteresseerde koper zijn als de betrokken landbouwer zou willen verkopen. ANB werkt soms ook met grondenruil. ANB wil niet 

onteigenen. Het is wel zo dat de procedure om een natuurbeheerplan aan te passen heel weinig inspraak vraagt. Dit is nu aangepast. In de toekomst zal er 

meer inspraak en communicatie komen. 

Een natuurbeheerplan zorgt niet voor extra beperkingen voor landbouwers in de buurt van of binnen de globale contour. Landbouwers binnen die globale 

contour zitten in vogelrichtlijngebied en hebben al jaren strengere regels. 

Momenteel is er veel nieuwe wetgeving/wetgeving op komst voor landbouwers. Dit gaat over bemesting (ivm waterkwaliteit), stikstof (ivm kwaliteit  

natuurgebieden) Deze wetgeving is er omdat Europa aan landen natuurdoelen oplegt die gehaald moeten worden over een 25-tal jaar. Ieder land kan zelf 

kiezen hoe ze die halen. In principe kan een land kiezen om nu niets te doen en kort voor de deadline zeer streng op te treden waardoor niets meer mogelijk 

is. In Vlaanderen wordt gekozen voor een geleidelijke aanpak. Hoewel er bvb tov van de jaren 70 al veel veranderd is (alles is properder), geraken we er nog 

altijd niet.  

De vraag wordt gesteld waarom landbouw nu zo in het vizier komt. Er is ook nog industrie, er is transport en veel van de deposities in Vlaanderen komen 

van de buurlanden. Hierop wordt gerepliceerd dat industrie (en bepaalde soorten van mobiliteit) ook strengere wetgeving krijgt waaraan ze moeten 

voldoen. Elk land krijgt van Europa natuurdoelen om te halen, maar de buurlanden zitten niet samen om samen te kijken hoe ze de natuurdoelen zullen 

halen hoewel veel van de eigen uitstoot naar buurlanden gaat en veel uitstoot van buurlanden naar het eigen land gaat. 

Ook wordt kort besproken naar waar landbouwgrond verdwijnt. Uit nieuwsberichten https://www.vrt.be/vrtnws/nl/2024/02/06/tegenstelling-natuur-

landbouw/ blijkt dat 53% naar vertuining of verpaarding gaat, 23% naar wonen of industrie en 23% naar natuur en bos. 

Er wordt tot volgende conclusie gekomen: Er werd te lang te veel verontreinigd. Men heeft niet willen ingrijpen waardoor er nu veel ineens komt. Het is 

belangrijk dat landbouw voor voedsel in eigen streek kan zorgen. Het probleem van de grote rechtsonzekerheid voor landbouwers wordt door iedereen 

erkend. 

  

https://www.vrt.be/vrtnws/nl/2024/02/06/tegenstelling-natuur-landbouw/
https://www.vrt.be/vrtnws/nl/2024/02/06/tegenstelling-natuur-landbouw/
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MILIEU   
 

4. SILVAMO: 
 

Toelichting vernietiging vergunning Silvamo:  op 8 februari 2024 vernietigde de rDaad voor vergunningsbetwistingen de vergunning afgeleverd door 

de Vlaamse Regering op 15 november 2022. De beslissing werd vernietigd omwille van de motiveringsgebreken.  

- Schending POP-verordening: de vergunning liet toe om afvalstoffen met een PFOS-gehalte beneden de 50 mg/kg DS te storten terwijl de Minister 

niet concreet getoetst of aan de voorwaarden om te mogen toetsen voldaan werd.  

- Overschrijding milieukwaliteitsnorm (MKN) PFAS/PFOS Speyebeek. MKN voor oppervlaktewater bedraagt 0.65 ng/L. De huidige analysetechnieken 

laten toe om PFOS te detecteren vanaf 20 ng/L. Er is dus onvoldoende garantie dat wanneer geen PFOS  gevonden wordt in het afvalwater er toch 

niet zoveel PFOS in het afvalwater zit dat de MKN van de Speyebeek nog meer achteruit gaat.  

➔ De minister moet nu een nieuwe beslissing nemen met betere motivatie. Er is een ordetermijn van 4 maanden, maar een overschrijding hiervan 

wordt niet gesanctioneerd. 

Volgende opmerkingen worden gegeven: Als het afval met PFAS naar hier komt, moet kunnen gegarandeerd worden dat het veilig is. PFOS zit overal, het zit 

nu ook in de bestrijdingsmiddelen die gebruikt worden in de landbouw.  

 

 

BELEID  
5. VRAAG TOT ERKENNING KORTEMARKSE VERENIGING 

Leefbaar Groot Kortemark vraag een erkenning aan als Kortemarkse Vereniging.  

De milieuraad moet hierover advies geven.  

Voorwaarden om erkend te worden: 

- Minimum 1 activiteit/jaar die openstaat voor iedere geïnteresseerde 

- Opgericht door privé-initiatief zonder beroepsdoeleinden of winst- of handelsoogmerken 

- Voorzitter, secretaris, penningmeester door een verschillend persoon waarvan 2 op verschillend adres 
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- Ten minste 1 jaar werking 

Advies milieuraad -> geen probleem. De aanvraag wordt positief geadviseerd 

6. WAT VOLGENDE LEGISLATUUR 
Dit punt wordt wegens tijdsgebrek verschoven naar een volgende milieuraad. 
Volgende zaken zullen worden besproken: samenstelling en invulling milieuraad; natuur en ruimte: positieve punten, mindere punten en actiepunten, 
klimaat-energie en water: positieve punten, mindere punten en actiepunten 

 

 

 

 

7. ACTIVITEITEN 
- 23 maart 2024: lenteschoonmaak -> mail ruim op voorhand naar vereniging zenden.  

- 11 april 2024: gezinswerkdag pastorietuin 

- 5 mei 2024: putten vol pit 

- 1 juni 2024: studiedag natuurinclusief bouwen. Sprekers zijn Dirk Criel van het faunahuis in Brakel, Jelle Quartier over inventarisatie en Tristan Coens 

over stad Izegem om de stad groener te maken.  Korneel Verslyppe van boeren natuur en de winnaar van de koperen kievit komen spreken. Ook 

voor landbouwers kan de beurs interessant zijn. 

- 2 juni 2024: tournee Naturel 

 

 

8. VARIA’S EN VRAGEN 
Vooraf aan de milieuraad werd kort de paddenoverzet besproken: de paddenoverzet start altijd maar vroeger en vroeger. In het begin waren er heel veel 

padden. 

Rond mobiliteitsplan waarvoor de milieuraad advies kon geven: Er werd uiteindelijk geen advies gemaakt. In het mobiliteitsplan stonden geen 

wereldschokkende dingen. De enigste opmerking die er kon gegeven worden is dat het misschien niet vergaand genoeg  was. 

Aan Talpes putten werd vastgesteld dat de grond er vrij vervuild is. Dit kwam naar aanleiding van een onderzoek om te kijken hoe bij droogte gecapteerd 

kan worden aan de andere kant van het spoor (in het Zuiderpark) zodat het veiliger wordt voor fietsers. De putten waarin gemeten werd, is niet de put 

waaruit nu gecapteerd wordt. De putten die geanalyseerd werden maken deel uit van de voormalige waterzuivering, terwijl de put waaruit nu gecapteerd 
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wordt geen rol speelde in de zuivering. Voor de zekerheid wordt ook de captatieput geanalyseerd. Op 27/02/2024 werden de stalen genomen door Inagro. 

Er wordt opgemerkt dat op Talpes putten zeer veel gemountainbiked wordt. Elk stukje groen dient ook als paadje. Daarnaast zit veel plastiek in de grond.  

9. VOLGENDE MILIEURAAD  
Dinsdag 30 april om 19u30 in de Mouterij. 

Op de agenda staan ondermeer: Wat voor volgende legislatuur, (indien nodig) aanvullingen advies groen aanleg Hospitaalstraat, Firmin Deprezstraat, 

(indien nodig) aanvullijgej advies Hemelwater en Droogteplan 

 


